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З кожним роком збільшується зацікавлення
споживачів регіональним інформаційним продук�
том. Щоправда, такою є і загальнонаціональна тен�
денція.

Розширення інформаційної інфраструктури
місцевого самоврядування, наближення її до насе�
лення, посилення можливостей зворотного зв'яз�
ку – ці функції ОУНБ ім. О. Гончара вже виконує.
Але існує необхідність покращання її матеріально�
технічної бази, зокрема придбання більш доскона�
лих комп'ютерів.

Найбільш "вузькими місцями" у розвитку спів�
робітництва органів влади і бібліотеки сьогодні є:

1) робота з місцевими депутатами різних рівнів.
В їхніх приймальнях немає ні електронних баз да�
них, ні особистих звітів, ні інформації щодо
діяльності влади, ні регіональних програм;

2) інформаційна підтримка некомерційних та
громадських організацій;

3) розвиток медіарілейшнз – взаємного обміну
інформацією між РІЦ і ЗМІ. 

Зараз активно працюємо над тим, щоби ці проб�
леми вирішити. Продовжується розширення інфра�
структури інформаційної взаємодії  органів влади і
громадськості. Конкретно це такі дії:

1) на базі бібліотеки створюються БД за на�
прямами соціального розвитку регіону та соціально
значущої інформації;

2) розпочато роботу із залучення до інфор�
маційної взаємодії сучасних телекомунікаційних за�
собів (Інтернет, електронна пошта);

3)  розвивається міське веб�кільце (в рамках ві�
ртуального інформаційного кластеру) між бібліоте�
кою і всіма структурами державної влади та органа�
ми самоврядування.

У 2005 році планується створення міжрайон�
них інформаційних кластерів з метою подальшого
розвитку Херсонського регіонального порталу (ба�
зові райони: Скадовський, Генічеський, Цюрупін�
ський, Каланчацький). Забезпечуються всі умови
для дистанційного довідково�інформаційного обслу�
говування користувачів.

За останні роки бібліотека стала більш
помітною для місцевої влади і привабливою для ко�
ристувача. А це означає, що ми успішно реалізуємо
свій потенціал і робимо все можливе, щоб херсонці
і жителі області не відчували дефіциту інформації.
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КККК ОООО НННН ФФФФ ЕЕЕЕ РРРР ЕЕЕЕ НННН ЦЦЦЦ ІІІІ ЇЇЇЇ ....

СССС ЕЕЕЕ ММММ ІІІІ НННН АААА РРРР ИИИИ ....

ЧЧЧЧ ИИИИ ТТТТ АААА НННН НННН ЯЯЯЯ

квітні 2005 року на за�
прошення Російської дер�
жавної бібліотеки  генера�
льний директор Національ�

ної парламентської бібліотеки
України Т. Вилегжаніна, заступ�
ник генерального директора На�
ціональної бібліотеки України 
ім. В.І Вернадського А. Бровкін
брали участь у роботі міжнарод�
ної  конференції "Електронні біб�
ліотеки Росії: доступ до інфор�
мації і розвиток  соціокультурних
комунікацій", що проходила у
рамках традиційних Рум'янцевсь�
ких читань, та у засіданні Ради
директорів національних бібліо�
тек держав СНД (м. Москва).  

Учасниками конференції були
також директори національних
бібліотек з Казахстану, Грузії,
Таджикистану, Азербайджану,
Латвії, Російської Федерації.

Обговорювалися різноаспект�
ні проблеми: розвиток соціокуль�
турних  комунікацій; електронні

фонди і електронні колекції; за�
кон про авторське  право і легіти�
мність дій бібліотек щодо забез�
печення конституційних прав
громадян на доступ до інфор�
мації; організація доступу до еле�
ктронної інформації тощо.

Конференція проходила у
формі пленарного засідання та
засідання секції (м. Дубна, Націо�
нальний університет природи,
суспільства,  людини).

Під час конференції відбулася
презентація проекту "ТЕL" (Єв�
ропейської бібліотеки), учасни�
ками якого є понад 10 національ�
них бібліотек Європи (у 
т. ч. Національна бібліотека Ук�
раїни ім. В.І. Вернадського).

Радою директорів національ�
них бібліотек країн – учасниць
СНД  розглядалися такі питання:

–––– видання збірника "Наці�
ональні бібліотеки країн СНД";

–––– підтримка веб�сайту 
"СОНЕГОС";

–––– участь у підготовці жур�
налу "Вісник Бібліотечної Асамб�
леї Євразії" (зокрема, було від�
значено, що у часописі щорічно
друкуються близько 10 статей
бібліотечних фахівців України);

–––– міжбібліотечний абоне�
мент, електронна доставка доку�
ментів в країнах СНД;

–––– проект угоди про спів�
робітництво.

Участь у такій представни�
цькій нараді дала змогу зробити
висновок, що бібліотечну спі�
льноту на терені СНД хвилюють
ті ж самі проблеми, що й в Ук�
раїні. Наразі перед бібліотечними
фахівцями стоїть широке коло ак�
туальних питань, що потребують
якнайшвидшого розв'язання.

ТРАДИЦІЙНИЙ ФОРУМ У МОСКВІ

Т. ВилегжанінаУУУУ


